
Alueellinen jätelautakunta

Ala-Satakunnan Ympäristöseura ry.

Asia: Lausunto Pyhäjärviseudun jätteenkuljetusjärjestelmästä

Eurassa, Köyliössä ja Säkylässä on nykyisin käytössä kiinteistön haltijan järjestämä jätteenkuljetus.
Se tarkoittaa käytäntöä, jossa kahden tai useamman yrityksen jäteautot kiertävät samoilla taajama- 
ja haja-asutusalueilla. Toisaalta lomamökkien ja haja-asutuksen jätteiden keräys yhteisastioiden 
avulla on vaikea järjestää nykyjärjestelmässä. Osa näistä kiinteistöistä ei ole liittynyt 
jätteenkuljetukseen, joka aiheuttaa roskaantumista, muovijätteen polttamista  ja hautaamista, sekä 
jäteastioiden luvatonta käyttöä.

Kunnan kilpailuttamassa järjestelmässä, jossa kuljetukset yhdistellään tietyillä alueilla saman 
yrityksen tehtäväksi, vähennetään ajokilometrejä ja jäteautojen käyntien lukumäärää samalla 
alueella. Myös lomamökkien ja haja-asutuksen jätekeräykseen voidaan keskitetysti suunnitella 
sopivat yhteiskeräyspaikat ja hyötyjätteiden keräyspisteet. Jätteiden yhteiskeräily parantaisi  myös 
jätehuollon palvelutasoa. Näillä toimenpiteillä saadaan kustannussäästöjä ja kuormitetaan 
ympäristöä vähemmän. Muun muassa roskaantuminen, melu ja pakokaasupäästöt vähenevät. 

Ala-Satakunnan Ympäristöseura ry katsoo, että siirtyminen kunnan kilpailuttamaan 
jätteenkuljetukseen edistäisi ympäristönsuojelua sekä jätehuollon logistiikkaa merkittävästi. Kunnan
kilpailuttamassa jätteenkuljetuksessa on mahdollista ottaa huomioon asukkaiden yksilölliset tarpeet 
jätehuoltomääräysten puitteissa. Erikokoiset jäteastiat, jätteen määrän mukaan laskuttaminen, sekä 
tyhjennysvälit pitää ottaa huomioon asukkaiden tarpeiden mukaisesti kuten tähänkin asti. 
Eurassa, Köyliössä ja Säkylässä tulisikin siirtyä sopeuttamisvaiheen jälkeen kunnan kilpailuttamaan
jätteenkuljetusjärjestelmään.
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